
- 21 липня поточного року від 00 годин 01 хвилини 
за київським часом у районі проведення операції 
Об'єднаних сил оголошено безстроковий режим 
припинення вогню уздовж усієї лінії розмежування. 
Частини і підрозділи Об'єднаних сил демонструють 
тверду позицію щодо забезпечення сталого режиму 
припинення вогню. За одинадцять діб що минули від 
початку перемир'я бойових безповоротних втрат в 
особового складу немає, - повідомив у середу, 31 
липня, начальник Генерального штабу – 
Головнокомандувач Збройних Сил України генерал-
лейтенант Руслан Хомчак.

Разом з цим, ще спостерігаються поодинокі випадки 
порушень режиму тиші з боку найманців та окупантів.

- Загалом, поточну ситуацію не можна назвати 
зривом домовленостей, які були досягнуті у Мінську. 
Домовленості, як бачимо, працюють. І тому окремі 
політичні спекуляції на цій темі є недоречними і 
шкідливими для подальшого виконання завдань 
підрозділами та військовими частинами операції 
Об'єднаних сил, - зазначив Головнокомандувач 
Збройних Сил України.

Він наголосив, що у разі критичного загострення 
ситуації на лінії зіткнення, підрозділи Збройних Сил 
України готові до адекватних та швидких дій у 
відповідь на загрози з боку ворога.
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“Підрозділи Збройних Сил України готові до адекватних 
та швидких дій у відповідь на загрози з боку ворога” - 
генерал-лейтенант Руслан Хомчак
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 Вони захищають Україну                               

Військовослужбовець 
Андрій був призваний в армію 
під час третьої хвилі 
мобілізації. Спочатку він 
служив в Нацгвардії, а потім 
заключив контракт з 17 
окремою танковою 
Криворізькою бригадою, в 
якій досі служить.

Андрій розповів про події 
2014 року та сьогодення.

- Андрію, пригадайте свої 
перші кроки в армії?

- З 14 серпня 2014 року був 
призваний під час третьої 
хвилі мобілізації. Я потрапив 
в Нацгвардію. З листопада ми 
зайшли в зону бойових дій.

- Що Вам запам'яталося?
- Запам'яталися 

артилерійські обстріли. 
Бувало, що нас обстрілювати 
щодня, кілька днів поспіль, 
потім тиша і знову обстріли. 
Чимало наших побратимів 
отримали поранення.

- Як ви потрапили в нашу 
бригаду?

- Підрозділ, в якому я нині 
служу, виходив з-під 
Попасної. Ми почули, що йде 
техніка, але не знали чи 
українська. Потім з'ясувалося, 
що це наші артилеристи. 
Таким чином ми 
познайомилися. Серед 
артилеристів були мої 
земляки. Згодом перейшов 
служити в бригаду саме до 
артилеристів.

- Наскільки важко було 
цивільній особі звикнути до 
бойових дій?

- Психологічно було важко. 
Я розумів, що поруч мене 
знаходяться менші та старші 
за віком від мене вояки, яким 
також було важко як і мені. 
Підтримував як себе, так і 
своїх побратимів.

- Чим вам запам'ятався 2014 
рік?

- Перші дві хвилі 
мобілізації зазнали дуже 
серйозних випробовувань. 
Основні бойові дії 
відбувалися у 2014 році, коли 
наші війська наступали, аж до 
перших мінських угод. Всі 
пам'ятають бої за Дебальцево, 
Іловайськ. Потім практично 
почалася позиційна війна. 
Були локальні місцеві бої, в 
тому числі під Мар'янкою у 
2016 році.

- Як до вас ставилося 
місцеве населення?

- В переважній більшості 
місцеве населення ставилося 
ворожо, хоча звичайно були 
прибічники України. Вже 
зараз люди більш 
проукраїнські, проте ще 
залишається частина 
населення, яка зомбована 
проросійським телебаченням.

- Ви з 2014 року в зоні 
бойових дій. Що змінилося?

- Зараз позиційна війна. 
Наша задача утримувати жагу 
ворога зайняти нашу 
територію. Окупанти не 
полишають ці спроби. Звісно 
ми даємо адекватні відповіді. 

В сфері розбудови ЗСУ, то 
армія піднялася на високий 
рівень в плані речового 
забезпечення та харчування. 
Над деякими аспектами треба 
ще попрацювати. Сподіваюся, 
що армія в подальшому буде 
авторитетом для мирного 
населення.

- Що хочеться побажати 
своїм побратимам?

- Здоров'я, щастя, любові, 
щоб всі повернулися додому і 
активно влилися в цивільне 
життя, продовжили 
розбудовувати нашу країну!

Прес-служба 17 окремої 
танкової Криворізької 

бригади 

ФСБ РФ

Український націоналіст та Герой 
Радянського Союзу: Ярослав Горошко

Народився Ярослав Горошко 1957 року 
на Тернопільщині. Його батько був 
вояком УПА та сидів у радянських 
концтаборах. Згодом це завадило 
вступити Горошку до Хмельницького 
вищого артилерійського командного 
училища після школи, тому майбутній 
Герой Радянського Союзу пропрацював 
рік на електоремонтному заводі. У 1976 
році був призваний на строкову службу 
до лав радянської армії. Після строкової 
служби зумів вступити до омріяного 
училища.

Після завершення навчання 
направлений до обмеженого контингенту 
радянських військ в Афганістані. В той 
час серед випускників радянських 
військових вишів ходила приказка "Далі 
Кушки (місто в Туркменістані - ред.) не 
пошлють, менше взводу не дадуть. 
Нічого так мене надули, тепер 
служитиму в Кабулі".

У Афганістані Горошко командував 
мінометним взводом 70-ї окремої 
гвардійської Червонопрапорної 
мотострілецької бригади. Брав участь в 
боях за Кандагар. Нагороджений 
орденом Червоної зірки та 
медаллю "За відвагу".

Після служби в Афганістані, 
капітана Горошка направили у 8 
окрему бригаду спеціального 
призначення, яка дислокується в 
місті Ізяслав на Хмельниччині. 
Наразі це 8-ий окремий полк ССО 
України. Згодом, як найкращого 
офіцера, Горошка переводять до 
5-ої окремої бригади спеціального 
призначення, що у Мар'їній Горці 
в Білорусі, яка вважалась 
найбоєздатнішої бригадою 
спецпризначення.

У 1987 Горошко їде у друге 
відрядження в Афганістані 
добровольцем. Задачі, які мав виконувати 
загін Горошка полягали у виявленні та 
знищенні караванів зі зброєю та 
боєприпасами, а також боротьба з 
загонами моджахедів, що діяли в 
прикордонних районах. Здійснив понад 
40 бойових виходів. Майже всі його 
бойові виходи були результативними.

У ніч на 31 жовтня 1987 року 
розвідувальна група під командуванням 
старшого лейтенанта Олега Оніщука 
атакована численною групою бойовиків 
та в ході нерівного бою практично 
повністю загинула. Вранці 31 жовтня 
група на чолі з капітаном Горошком 
вилетіла на допомогу групі Оніщука. 
Біля кишлака Дурі група Горошка 
знищила вогнем та в рукопашному бою 
понад два десятки бойовиків і винесла з 
поля бою тіла загиблих розвідників із 
групи Оніщука. Бій біля кишлаку Дурі 
увійшов до історії спецназу.

За блискуче проведення бойової 
операції Горошко був відзначений другим 
орденом Червоної Зірки та нагороджений 
вищої відзнакою СРСР — званням Героя 
Радянського Союзу.

Після другого відрядження в 
Афганістан, Горошко навчання у 
військовій академії. Згодом у 1991 році 
йому запропонували продовжити службу 
в Москві зі швидким кар'єрним 

просуванням, однак Горошко відмовився.
"Я українець і хотів би повернутися 

служити на Україну" - заявив він.
В новостворених Збройних силах 

України підполковник Горошко обійняв 
посаду командира батальйону у 8-мій 
окремій бригаді спеціального 
призначення. Влітку 1993 став членом 
Організації українських націоналістів. 
Після формування центрального апарату 
воєнної розвідки незалежної України у 
вересні 1993 року підполковнику 
Горошку доручено сформувати 10-й 
окремий загін спеціального призначення 
Головного управління розвідки 
Міноборони. Задачею цього загону було 
формування служби бойових пловців-
водолазів в Україні. Горошко, як 
жорсткий і вимогливий командир, 
поставився до цієї задачі дуже серйозно, 
вимагаючи від бійців того, що робив сам.

Однак, 8 червня 1994 року під час 
одного із занять з водолазної підготовки в 
акваторії Дніпра підполковник Горошко 
трагічно загинув. За однією версію 
причиною смерті став інфаркт. Також 
існувала версія, що Горошко помер 
насильницькою смертю.

"Батько українських морських 
котиків" та мер Очакова: Анатолій 
Карпенко

Анатолій Карпенко народився 1948 
року в Ленінграді. Після школи поступив 
до Ленінградського вищого військово-
морського училища підводного плавання 
імені Ленінського Комсомолу, яке 
закінчив у 1972 році. Служив на 
радянських Північному та 
Чорноморському флотах. Брав участь у 
виконанні спеціальних операцій 
командування на Кубі та в Єгипті. Також 
загін Карпенка брав участь у першому 
десантуванні водолазів з літака та 
перший вихід з підводного човна через 
торпедний апарат на ходу. Також 
Карпенко розробляв нереалізовану 
спецоперацію зі звільнення Михайла 
Горбачова під час Серпневого путчу 
ДКНС.

З початком формування Збройних Сил 
України, на долю Анатолія Карпенка 
випало привести до присяги український 
морський спецназ.

"Восьмого квітня мене викликали на 
прямий зв'язок з Києвом і сказали, що 
необхідно сьогодні прийняти присягу. Я 
відповів: "Для прийняття остаточного 
рішення мені потрібна одна година". 
Построївши всю бригаду на плацу, задав 
питання: "Приймаємо присягу?", На що 

отримав одностайну відповідь "Так". Після 
скомандував: "Тим, хто не бажає 
приймати присягу — вийти зі строю на 
три кроки". Вийшли 18 офіцерів і 
мічманів, які ще сім місяців тому подали 
рапорти на звільнення і перехід на 
роботу в службу безпеки 
Чорноморського морського 
пароплавства. Після цього було 
оголошено, що присяга відбудеться 9 
квітня, о 9.00 на плацу, форма одягу — 
парадна… 9 квітня 1992 року вся 
бригада прийняла присягу", - згадував про 
цю подію Карпенко.

Карпенко не лише привів до 
української присяги "морських котиків", 
а і сприяв переходу під український 
прапор інших частин очаківського 
гарнізону, а також запобіг діям 
командування Чорноморського флоту з 
несанкціонованого вивозу техніки 
Очаківського дивізіону до Криму.

Далі були виконання спеціальних 
завдань українського командування. 
Зокрема група Карпенка, яку росіяни 
прозвали "карпенківські головорізи", 
зважувала сили в Севастополі під час 
першого конфлікту за Крим у 1992 році. 
У район Севастополя Карпенко прибув у 

складі артилерійського катера, 
водолазного бота і підрозділу 
розвідників-водолазів. Після 
прибуття в Севастополь українські 
"морські котики" розмістились у 
Козачій бухті поряд з 
розташуванням бригади морської 
піхоти й організували 
демонстративні водолазні спуски на 
підводних носіях на очах у всього 
міста. Після цього капітан 1 рангу 
Карпенко зустрівся з командиром 
810-ї бригади й в ході особистої 
бесіди вони прийняли рішення 
уникнути протистояння за будь-яку 
ціну. Карпенка запросив на зустріч 
у штаб флоту і командувач ЧФ 
адмірал Касатонов.

Також "карпенківські пірати" брали 
участь в охороні "гривневого" вантажу, 
що прямував з Канади на суховантажі 
"Петр Алейніков". Також очаківські 
бойові плавці відзначилися під час 
ліквідації великої аварії водостоку у 
Харкові, при численних підводних 
розмінуваннях — знищували торпеди під 
Одесою, авіабомби в районі херсонського 
елеватора, міни часів Першої світової 
війни в гирлі Дунаю під Ізмаїлом.

У 1997 році Карпенко пішов у 
відставку через протиріччя з вищим 
командуванням.

"Я дійшов висновку, що засилля 
пристосуванців, які ставлять особисті 
інтереси вище службових, росте в нашій 
країні з геометричною прогресією. 
Боротися з ними методами переконання 
і закликами до совісті марно, а 
підлаштовуватися не дозволяє честь!", - 
заявив тоді Карпенко.

Після відставки Карпенко мав активну 
громадську позицію, очолював "Спілку 
ветеранів воєнної розвідки України". У 
2002 році став мером міста Очаків, дуже 
турбувався про інфраструктуру міста. 
Помер Анатолій Карпенко у 2017 році.

(далі буде)
Підготував Ігор Кромф для 

телеканалу «Прямий»

 Українська мілітарна історія

ТИХО ПРИЙШЛИ, ТИХО ПІШЛИ: 
П'ЯТЬ ІСТОРІЙ УКРАЇНСЬКИХ БІЙЦІВ ССО

«Бійці, чия воля 
сильніша за тіло» — 
напис на футболці Ольги 
Бенди. І це справді так. 
Ветеранка з Вінниці, яка 
отримала важке 
поранення в Авдіївці у 
2017, активно готується 
до участі у марафоні 
морської піхоти, що 
відбудеться в жовтні 
цього року у Вашингтоні. 
Там — бігтиме 10 
кілометрів.

Каже — перші за 
два роки спроби бігу 
даються дуже 
непросто… Після 
першого тренування 
навіть хотіла все 
покинути…

— Розпочалось усе 
із повідомлення Вадима Свириденка. 
Просто скинув анкету, сказав: 
«Заповнюй. Ти ж хотіла бігати, ось і 
почнеш!» — розповідає Ольга. — Я 
чомусь була впевнена, що не пройду 
відбір, тому й погодилась. Коли пізніше 
він написав: “Вітаю! Ти пройшла! Будеш 
бігти 10 кілометрів!«,то перша реакція 
була: «За що?». Спочатку навіть у голос 
боялася промовити цю цифру — 10 
кілометрів. Тож почала із морального 
налаштування. Не хочеться підвести 
людей, які в мене вірять…

— Скільки кілометрів вдалось 
пробігти на першому тренуванні? — 
запитую Ольгу.

— Та які там кілометри? Про метри 
треба запитувати, та і то бігом це назвати 
важко, швидше пройшла, — додає 
ветеранка. — Дуже незвично бігати на 
протезі, бо в останнє я робила це на своїх 
ногах, тому протез поки мене не дуже 
«слухається». Наступного дня після 
першого тренування взагалі встати з 
ліжка не могла, все тіло боліло, нудило… 
Вже навіть встигла подумати: «Та ну 

його…, здався мені той 
марафон!». Але згадала, 
як в школі, після 
складного перелому зі 
зміщенням довго не могла 
нормально ходити, 
шкутильгала, і вирішила 
почати бігати, щоб із 
ходьбою вже точно 
проблем не виникало. 
Робила це крізь біль та 
сльози і допомогло, стопа 
зміцнилась… Ось і цього 
разу сподіваюсь, що після 
тренувань із бігу кульгати 
точно перестану…

На другому 
тренуванні Ольга пробігла 
вже трішки більше. Та й 
син мотивував, попросив 
наступного разу взяти 
його з собою на стадіон.

— Каже: «Мамо, будемо бігати 
разом! Я тікатиму, а ти мене 
наздоганятимеш!» — додає дівчина. — 
От як йому відмовиш? Та й жаліти себе 
при синові не буду!

До змагання залишилось три місяці, 
попереду — багато виснажливих 
тренувань. Та, схоже, у Олі точно все 
вийде! Адже… «воля сильніша за тіло»!

Інформаційне агентство 
Міністерства оборони України

«Спочатку навіть у голос боялася 
промовити цю цифру – 10 кілометрів»
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Військовослужбовець 
Андрій був призваний в армію 
під час третьої хвилі 
мобілізації. Спочатку він 
служив в Нацгвардії, а потім 
заключив контракт з 17 
окремою танковою 
Криворізькою бригадою, в 
якій досі служить.

Андрій розповів про події 
2014 року та сьогодення.

- Андрію, пригадайте свої 
перші кроки в армії?

- З 14 серпня 2014 року був 
призваний під час третьої 
хвилі мобілізації. Я потрапив 
в Нацгвардію. З листопада ми 
зайшли в зону бойових дій.

- Що Вам запам'яталося?
- Запам'яталися 

артилерійські обстріли. 
Бувало, що нас обстрілювати 
щодня, кілька днів поспіль, 
потім тиша і знову обстріли. 
Чимало наших побратимів 
отримали поранення.

- Як ви потрапили в нашу 
бригаду?

- Підрозділ, в якому я нині 
служу, виходив з-під 
Попасної. Ми почули, що йде 
техніка, але не знали чи 
українська. Потім з'ясувалося, 
що це наші артилеристи. 
Таким чином ми 
познайомилися. Серед 
артилеристів були мої 
земляки. Згодом перейшов 
служити в бригаду саме до 
артилеристів.

- Наскільки важко було 
цивільній особі звикнути до 
бойових дій?

- Психологічно було важко. 
Я розумів, що поруч мене 
знаходяться менші та старші 
за віком від мене вояки, яким 
також було важко як і мені. 
Підтримував як себе, так і 
своїх побратимів.

- Чим вам запам'ятався 2014 
рік?

- Перші дві хвилі 
мобілізації зазнали дуже 
серйозних випробовувань. 
Основні бойові дії 
відбувалися у 2014 році, коли 
наші війська наступали, аж до 
перших мінських угод. Всі 
пам'ятають бої за Дебальцево, 
Іловайськ. Потім практично 
почалася позиційна війна. 
Були локальні місцеві бої, в 
тому числі під Мар'янкою у 
2016 році.

- Як до вас ставилося 
місцеве населення?

- В переважній більшості 
місцеве населення ставилося 
ворожо, хоча звичайно були 
прибічники України. Вже 
зараз люди більш 
проукраїнські, проте ще 
залишається частина 
населення, яка зомбована 
проросійським телебаченням.

- Ви з 2014 року в зоні 
бойових дій. Що змінилося?

- Зараз позиційна війна. 
Наша задача утримувати жагу 
ворога зайняти нашу 
територію. Окупанти не 
полишають ці спроби. Звісно 
ми даємо адекватні відповіді. 

В сфері розбудови ЗСУ, то 
армія піднялася на високий 
рівень в плані речового 
забезпечення та харчування. 
Над деякими аспектами треба 
ще попрацювати. Сподіваюся, 
що армія в подальшому буде 
авторитетом для мирного 
населення.

- Що хочеться побажати 
своїм побратимам?

- Здоров'я, щастя, любові, 
щоб всі повернулися додому і 
активно влилися в цивільне 
життя, продовжили 
розбудовувати нашу країну!

Прес-служба 17 окремої 
танкової Криворізької 

бригади 

ФСБ РФ

Український націоналіст та Герой 
Радянського Союзу: Ярослав Горошко

Народився Ярослав Горошко 1957 року 
на Тернопільщині. Його батько був 
вояком УПА та сидів у радянських 
концтаборах. Згодом це завадило 
вступити Горошку до Хмельницького 
вищого артилерійського командного 
училища після школи, тому майбутній 
Герой Радянського Союзу пропрацював 
рік на електоремонтному заводі. У 1976 
році був призваний на строкову службу 
до лав радянської армії. Після строкової 
служби зумів вступити до омріяного 
училища.

Після завершення навчання 
направлений до обмеженого контингенту 
радянських військ в Афганістані. В той 
час серед випускників радянських 
військових вишів ходила приказка "Далі 
Кушки (місто в Туркменістані - ред.) не 
пошлють, менше взводу не дадуть. 
Нічого так мене надули, тепер 
служитиму в Кабулі".

У Афганістані Горошко командував 
мінометним взводом 70-ї окремої 
гвардійської Червонопрапорної 
мотострілецької бригади. Брав участь в 
боях за Кандагар. Нагороджений 
орденом Червоної зірки та 
медаллю "За відвагу".

Після служби в Афганістані, 
капітана Горошка направили у 8 
окрему бригаду спеціального 
призначення, яка дислокується в 
місті Ізяслав на Хмельниччині. 
Наразі це 8-ий окремий полк ССО 
України. Згодом, як найкращого 
офіцера, Горошка переводять до 
5-ої окремої бригади спеціального 
призначення, що у Мар'їній Горці 
в Білорусі, яка вважалась 
найбоєздатнішої бригадою 
спецпризначення.

У 1987 Горошко їде у друге 
відрядження в Афганістані 
добровольцем. Задачі, які мав виконувати 
загін Горошка полягали у виявленні та 
знищенні караванів зі зброєю та 
боєприпасами, а також боротьба з 
загонами моджахедів, що діяли в 
прикордонних районах. Здійснив понад 
40 бойових виходів. Майже всі його 
бойові виходи були результативними.

У ніч на 31 жовтня 1987 року 
розвідувальна група під командуванням 
старшого лейтенанта Олега Оніщука 
атакована численною групою бойовиків 
та в ході нерівного бою практично 
повністю загинула. Вранці 31 жовтня 
група на чолі з капітаном Горошком 
вилетіла на допомогу групі Оніщука. 
Біля кишлака Дурі група Горошка 
знищила вогнем та в рукопашному бою 
понад два десятки бойовиків і винесла з 
поля бою тіла загиблих розвідників із 
групи Оніщука. Бій біля кишлаку Дурі 
увійшов до історії спецназу.

За блискуче проведення бойової 
операції Горошко був відзначений другим 
орденом Червоної Зірки та нагороджений 
вищої відзнакою СРСР — званням Героя 
Радянського Союзу.

Після другого відрядження в 
Афганістан, Горошко навчання у 
військовій академії. Згодом у 1991 році 
йому запропонували продовжити службу 
в Москві зі швидким кар'єрним 

просуванням, однак Горошко відмовився.
"Я українець і хотів би повернутися 

служити на Україну" - заявив він.
В новостворених Збройних силах 

України підполковник Горошко обійняв 
посаду командира батальйону у 8-мій 
окремій бригаді спеціального 
призначення. Влітку 1993 став членом 
Організації українських націоналістів. 
Після формування центрального апарату 
воєнної розвідки незалежної України у 
вересні 1993 року підполковнику 
Горошку доручено сформувати 10-й 
окремий загін спеціального призначення 
Головного управління розвідки 
Міноборони. Задачею цього загону було 
формування служби бойових пловців-
водолазів в Україні. Горошко, як 
жорсткий і вимогливий командир, 
поставився до цієї задачі дуже серйозно, 
вимагаючи від бійців того, що робив сам.

Однак, 8 червня 1994 року під час 
одного із занять з водолазної підготовки в 
акваторії Дніпра підполковник Горошко 
трагічно загинув. За однією версію 
причиною смерті став інфаркт. Також 
існувала версія, що Горошко помер 
насильницькою смертю.

"Батько українських морських 
котиків" та мер Очакова: Анатолій 
Карпенко

Анатолій Карпенко народився 1948 
року в Ленінграді. Після школи поступив 
до Ленінградського вищого військово-
морського училища підводного плавання 
імені Ленінського Комсомолу, яке 
закінчив у 1972 році. Служив на 
радянських Північному та 
Чорноморському флотах. Брав участь у 
виконанні спеціальних операцій 
командування на Кубі та в Єгипті. Також 
загін Карпенка брав участь у першому 
десантуванні водолазів з літака та 
перший вихід з підводного човна через 
торпедний апарат на ходу. Також 
Карпенко розробляв нереалізовану 
спецоперацію зі звільнення Михайла 
Горбачова під час Серпневого путчу 
ДКНС.

З початком формування Збройних Сил 
України, на долю Анатолія Карпенка 
випало привести до присяги український 
морський спецназ.

"Восьмого квітня мене викликали на 
прямий зв'язок з Києвом і сказали, що 
необхідно сьогодні прийняти присягу. Я 
відповів: "Для прийняття остаточного 
рішення мені потрібна одна година". 
Построївши всю бригаду на плацу, задав 
питання: "Приймаємо присягу?", На що 

отримав одностайну відповідь "Так". Після 
скомандував: "Тим, хто не бажає 
приймати присягу — вийти зі строю на 
три кроки". Вийшли 18 офіцерів і 
мічманів, які ще сім місяців тому подали 
рапорти на звільнення і перехід на 
роботу в службу безпеки 
Чорноморського морського 
пароплавства. Після цього було 
оголошено, що присяга відбудеться 9 
квітня, о 9.00 на плацу, форма одягу — 
парадна… 9 квітня 1992 року вся 
бригада прийняла присягу", - згадував про 
цю подію Карпенко.

Карпенко не лише привів до 
української присяги "морських котиків", 
а і сприяв переходу під український 
прапор інших частин очаківського 
гарнізону, а також запобіг діям 
командування Чорноморського флоту з 
несанкціонованого вивозу техніки 
Очаківського дивізіону до Криму.

Далі були виконання спеціальних 
завдань українського командування. 
Зокрема група Карпенка, яку росіяни 
прозвали "карпенківські головорізи", 
зважувала сили в Севастополі під час 
першого конфлікту за Крим у 1992 році. 
У район Севастополя Карпенко прибув у 

складі артилерійського катера, 
водолазного бота і підрозділу 
розвідників-водолазів. Після 
прибуття в Севастополь українські 
"морські котики" розмістились у 
Козачій бухті поряд з 
розташуванням бригади морської 
піхоти й організували 
демонстративні водолазні спуски на 
підводних носіях на очах у всього 
міста. Після цього капітан 1 рангу 
Карпенко зустрівся з командиром 
810-ї бригади й в ході особистої 
бесіди вони прийняли рішення 
уникнути протистояння за будь-яку 
ціну. Карпенка запросив на зустріч 
у штаб флоту і командувач ЧФ 
адмірал Касатонов.

Також "карпенківські пірати" брали 
участь в охороні "гривневого" вантажу, 
що прямував з Канади на суховантажі 
"Петр Алейніков". Також очаківські 
бойові плавці відзначилися під час 
ліквідації великої аварії водостоку у 
Харкові, при численних підводних 
розмінуваннях — знищували торпеди під 
Одесою, авіабомби в районі херсонського 
елеватора, міни часів Першої світової 
війни в гирлі Дунаю під Ізмаїлом.

У 1997 році Карпенко пішов у 
відставку через протиріччя з вищим 
командуванням.

"Я дійшов висновку, що засилля 
пристосуванців, які ставлять особисті 
інтереси вище службових, росте в нашій 
країні з геометричною прогресією. 
Боротися з ними методами переконання 
і закликами до совісті марно, а 
підлаштовуватися не дозволяє честь!", - 
заявив тоді Карпенко.

Після відставки Карпенко мав активну 
громадську позицію, очолював "Спілку 
ветеранів воєнної розвідки України". У 
2002 році став мером міста Очаків, дуже 
турбувався про інфраструктуру міста. 
Помер Анатолій Карпенко у 2017 році.

(далі буде)
Підготував Ігор Кромф для 

телеканалу «Прямий»

 Українська мілітарна історія

ТИХО ПРИЙШЛИ, ТИХО ПІШЛИ: 
П'ЯТЬ ІСТОРІЙ УКРАЇНСЬКИХ БІЙЦІВ ССО

«Бійці, чия воля 
сильніша за тіло» — 
напис на футболці Ольги 
Бенди. І це справді так. 
Ветеранка з Вінниці, яка 
отримала важке 
поранення в Авдіївці у 
2017, активно готується 
до участі у марафоні 
морської піхоти, що 
відбудеться в жовтні 
цього року у Вашингтоні. 
Там — бігтиме 10 
кілометрів.

Каже — перші за 
два роки спроби бігу 
даються дуже 
непросто… Після 
першого тренування 
навіть хотіла все 
покинути…

— Розпочалось усе 
із повідомлення Вадима Свириденка. 
Просто скинув анкету, сказав: 
«Заповнюй. Ти ж хотіла бігати, ось і 
почнеш!» — розповідає Ольга. — Я 
чомусь була впевнена, що не пройду 
відбір, тому й погодилась. Коли пізніше 
він написав: “Вітаю! Ти пройшла! Будеш 
бігти 10 кілометрів!«,то перша реакція 
була: «За що?». Спочатку навіть у голос 
боялася промовити цю цифру — 10 
кілометрів. Тож почала із морального 
налаштування. Не хочеться підвести 
людей, які в мене вірять…

— Скільки кілометрів вдалось 
пробігти на першому тренуванні? — 
запитую Ольгу.

— Та які там кілометри? Про метри 
треба запитувати, та і то бігом це назвати 
важко, швидше пройшла, — додає 
ветеранка. — Дуже незвично бігати на 
протезі, бо в останнє я робила це на своїх 
ногах, тому протез поки мене не дуже 
«слухається». Наступного дня після 
першого тренування взагалі встати з 
ліжка не могла, все тіло боліло, нудило… 
Вже навіть встигла подумати: «Та ну 

його…, здався мені той 
марафон!». Але згадала, 
як в школі, після 
складного перелому зі 
зміщенням довго не могла 
нормально ходити, 
шкутильгала, і вирішила 
почати бігати, щоб із 
ходьбою вже точно 
проблем не виникало. 
Робила це крізь біль та 
сльози і допомогло, стопа 
зміцнилась… Ось і цього 
разу сподіваюсь, що після 
тренувань із бігу кульгати 
точно перестану…

На другому 
тренуванні Ольга пробігла 
вже трішки більше. Та й 
син мотивував, попросив 
наступного разу взяти 
його з собою на стадіон.

— Каже: «Мамо, будемо бігати 
разом! Я тікатиму, а ти мене 
наздоганятимеш!» — додає дівчина. — 
От як йому відмовиш? Та й жаліти себе 
при синові не буду!

До змагання залишилось три місяці, 
попереду — багато виснажливих 
тренувань. Та, схоже, у Олі точно все 
вийде! Адже… «воля сильніша за тіло»!

Інформаційне агентство 
Міністерства оборони України

«Спочатку навіть у голос боялася 
промовити цю цифру – 10 кілометрів»
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Может кто забыл или не в 
курсе, но после того как 
телефон вся н#хуя [дыныры] 
улетел в пекло на концерт к 
кабзону, место моторылы занял 
колаборант с позывным воха, 
он же жога владимир 
артемович. Я как-то  писал про 
это тело, это редкий у#бан.

  Если коротко описать 
воху как камандирра опг 
спарта, то для этого хватит 
буквально одного 

предложения: это 
стукач, ненавидящий 
Украину, мародер, 
который начинал со 
Славянска еще + 
отлично умеет 
толкнуть отжатое 
имущество[асвабажде
нное], за что его ценил 
очень сам арсен 
павлов, он же телефон 
недоросии + чувак 
понятия не имеет шо 
такое воевать, ибо 
пока быдло дохло за 
дыныры, воха грабил 
гражданских. Ну, вы 
поняли — это 
типичный недорос и 
не более того.

  Также воха 
известен тем, что 
вляпался в большой 
скандал, когда 
врезался в машину на 
отжатом мотоцикле со 
своей шмарой, будучи 

пьяным в драбадан и 
одновременно обдолбанным, а 
водителя авто отправил на 
подвал[ самка недороса, кстати 
тогда не выжила. Ну и х#й с 
ней ]

  И да — зряплата у вохи 
200 тыщов фублев только 
официально, не считая бабло с 
отжатого у телефона бизнеса. 
Короче, шаромыга 
пристроилась пока довольно-

таки неплохо: был мародер и 
стукач, а стал дынырийский 
камандиррь[мечта, а не 
карьера, йопт].

  Кстати, многие орки 
жалуются на воху, мол чувак 
вообще земли не чувствует под 
ногами и чувствует себя чуть 
ли не богом. Абизяна считает 
также, что имеет право и 
судить, и наказывать 
провинившихся. Как именно?

  Скажите вслух как 
говорят в фильме: «это 
Спартаааа, бл#дь!»
Воха любит стрелять после 
перепоя или под наркотой по 
своим же. Из личного 
табельного.

  Не, ну а х#ли ему делать 
еще? Воевать оно не умеет и 
боится[х#р его кто видел на 
передовой], а вот стрелять по 
подчиненным в присутствии 
личной охраны… Стрелять по 
подчиненным, когда 
на#бенишься — это кайф, воха 
это любит. Самое прекрасное в 
этой ситуации то, что воха 
«карает» выстрелами в ноги 
алкоголиков, наркоманов и не 
вернувшихся вовремя из 
увольнения, хотя он сам 
постоянно или бухой, или под 
какой-то наркотой.

  Спорим ватные типа сми 
не писали о последней жертве 
комоньдирра опг спарта? Воха 

ему прострелил ногу за то, что 
чувак постоянно бухает и 
постоянно опаздывает из 
увольнений. Типа жертву вохи, 
кстати, зовут рыжков евгений 
владимирович, он же позывной 
веселый, он же «командир 4-й 
группы 2-й разведроты 
дыныры в звании лейтенанта». 
Пьяный воха тупо прострелил 
ногу ватану, ибо был не в духе 
+ сам ватан его порядком 
за#бал тем, шо тверезым не 
бывает. Вот, кстати «жертва» 
вохи на фото

  Эпилог. Будете смеяться, 
но воха — это реально 
молодец или агент сбУ: алкаш 
#бошит вату из табельного, тем 
самым выполняя работу 
минних#я и деморализирует 
быдло, которое является его 
подчиненными. Думаю, после 
деоккупации, факт того, что 
воха из собственного 
табельного стрелял в ватанов, 
будет облегчающим вину 
фактором в суде Гааги.

  Но есть одна проблема 
— вохе осталось дожить до 
Гааги, что почти нереально. 
Ждем, когда ватаны начнут 
мстить каманьдиру за 
простреленные ноги. Пошел за 
попкорном. Конец

Фашик Донецкий
  

Наказание имени Вохи или в спарте все плохо

В древнем Риме основной силой 
государства была армия. И служили в этой 
армии все граждане Рима. Если ты не 
служишь или не работаешь на армию 
Рима, то ты не гражданин Рима и не 
римлянин, соответственно. Вот и вся 
система Римского государства.

Римская армия, в свою очередь, 
состояла из легионов, легионы из когорт, 
когорты из центурий, центурии из 
манипул. Отсюда и понятие 
!манипулировать". Легион состоял из 5 
когорт, когорта из 10 центурий, центурия 
из 10 манипул, манипула из 10 
легионеров.

Исходя из этого, можно рассчитать 
численный состав легиона - это 5.000 
воинов. Воины внутри легиона 
разделялись на новичков, обученных, 
опытных, ветеранов и элиту.

Новички составляли обычно первую 
когорту, во второй когорте сражались 
воины, побывавшие в сражении, в третьей 
когорте сражались воины, побывавшие в 
нескольких сражениях, в четвёртой 
когорте сражались воины, за плечами 
которых целые кампании. И, наконец, 
пятая когорта или, по-другому, 
"непобедимая когорта" или "последняя 
тысяча".

Это когорта состояла из самых 
опытных воинов, воинов, за плечами 
которых были не только компании, а 

целые войны, и вступала в 
бой эта когорта в самый 
решающий момент схватки 
и именно она решала исход 
сражения.

Эта когорта никогда не 
отступала без приказа - она 
побеждала противника или 
погибала! Потому она и 
называлась "непобедимой", 
т.к. её нельзя было 
победить. Её можно было только 
уничтожить.

А уничтожив последнюю когорту 
легиона - противник уничтожал весь 
легион, т.к. основной костяк легиона - это 
именно те воины, которые и были 
хранителями орла легиона. Так вот, 
именно воины последней когорты легиона 
и назывались в древнем Риме 
интеллигентами.

Почему же эти воины назывались 
интеллигентами, т.е. "понимающими"?

А очень просто. Этим людям не надо 
было ничего объяснять, они сами всё 
знали и понимали, что им делать, и когда 
делать. Им не надо было объяснять как 
построиться черепахой; им не надо было 
объяснять когда поднимать щит, а когда 
нет; им не надо объяснять, как разомкнуть 
строй и, как его сомкнуть, им не надо 
объяснять когда им надо достать гладий, а 
когда работать пилумом.

Эти воины сами всё знали, всё 
понимали, и именно поэтому их называли 
понимающими, т.е., интеллигентами.

И именно в этих воинах была 
сокрушающая мощь Рима. Из этих воинов 
набиралась преторианская гвардия и 
когорты сената. Быть интеллигентом, то 
есть, воином последней когорты, считали 
за честь для себя патриции, сенаторы, 
трибуны, цензоры, преторы и т.д.

То есть, быть воином последней 
когорты - значит быть профессионалом в 
военном деле высочайшего класса, быть 
достойным плечом к плечу сражаться 
рядом с лучшими людьми Рима и это 
значит быть самому - представителем 
лучших людей Рима.

Интеллигенция - это становой хребет 
Римской Империи. Интеллигенция - это 
скелет римского общества. Интеллигенция 
- это то, на чём стоял Рим.

Зі сторінки Alla Zaharova у ФБ

КТО ТАКИЕ ИНТЕЛЛИГЕНТЫ ?
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